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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
Poletje ni ovira za nadaljevanje del• 
Občinske subvencije uporabnikom čiščenja komunalnih vod• 
Praznovanje ob 25 letnici samostojne  Slovenije• 
Razvitje prve slovenske zastave na triglavu• 

iz Moravške doline 



Obvestila

OBČINA MORAVČE 
v sodelovanju z Zvezo borcev
za vrednote NOB Moravče
vabi
v soboto, 6. 8. 2016 ob 11. uri na 
Limbarsko goro na osrednjo občinsko slovesnost 
ob spomeniku v spomin preformiranja Šlandrove 
brigade na tem mestu. 
V programu bodo sodelovali:
 -    Partizanski pevski zbor
 -    Pihalna godba Moravče
 -    Povezovalec Aljaž Hribar

Slavnostni govornik bo borec Šlandrove 
brigade Sever Franc - Franta. 

Pozdravni nagovor župan občine Moravče, Martin 
Rebolj ter predsednik ZB za vrednote NOB Moravče, 
Jože Kveder.
Po prireditvi bo sledilo družabno srečanje.

Vljudno vabljeni!

Društvo upokojencev Moravče 
v a b i

svoje člane na enodnevno kopanje 
v Izolo. Odhod bo v petek, 5. 8. 

2016 ob 6.30 iz avtobusne postaje v 
Moravčah.

Prijave se zbirajo (GSM 031-634377) 
do 29. 7. 2016, oziroma do zasedbe 

sedežev avtobusa.
V primeru premalo prijav, izleta ne 

bo.
Vljudno vabljeni!

Razstava ob Kmečkem prazniku

PLETARSTVO NA 
MORAVŠKEM 
IN V OKOLICI

 

Turistično društvo Moravče in pletar IZTOK 
URBANIJA vas vabita, da si ob dogodkih  
letošnjega Kmečkega praznika DPM 
ogledate razstavo v avli Kulturnega doma v 
Moravčah 

v petek, 29. julija, od 15. do 19. ure,• 
v soboto, 30. julija, od 9. do 19.ure,• 
v nedeljo, 31. julija, od 9. do 12.ure.• 

Lepo povabljeni k ogledu!

 

Petek, 29. julij 2016  
ob 20. uri z 

ANSAMBLOM VŽIG IN 
ANSAMBLOM STIL, TER 

PREDSKUPINO JOKER 

 

 

SOBOTA, 30. julij 2016 

 Ob 17. uri pri etek tekmovanja v ro ni 

košnji  
 

 Ob 21. uri velika veselica  
z ANSAMBLOM JURETA ZAJCA 
 

Društvo upokojencev Moravče 
v a b i

na zelIščarSkO 
razStaVO 

v Dom upokojencev, trg svobode 5, 
ki bo na ogled:

- v petek, 29. 7. od 16. do 20. ure, 
- v soboto 30. 7. od 8. do 20. ure, 
- nedeljo 31. 7. od 8. do 20. ure. 
V tem času si bo možno ob razlagi 

ogledati zeliščni vrt.

UraDna OtVOrIteV razStaVe BO 
29. 7. OB 16. UrI.

Vljudno vabljeni!
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Novice iz Moravške doline 
Julij 2016, Letnik XVII, Št. 6.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma 
desetkrat letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina 
Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7232700. 
E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. 
Odgovorni urednik: Edo Veselko, namestnica 
odgovornega urednika: Eva Babnik. Uredniški odbor: 
Edo Veselko, Eva Babnik, Vojka Rebolj, Mateja Hren, 
Marko Kladnik, Katja Ribič, Irena Ravnikar, Ajda Lalič. 
Novice iz Moravške doline so vpisane v razvid medijev 
pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 1. septembra 2016. 
Vaše prispevke pričakujemo do 18. avgusta.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45
RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNIJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 10.30; 14.30 - 17
SOB: 9 - 11

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18, PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
informacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

TOR, ČET: 14 - 19.00
SRE: 7-9 in 11-14, SOB: 9 - 12

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR, SRE: 7 – 9
Tel: 7247-147, 041/657-223

KMEČKA 
TRŽNICA

SREDA 14 - 18
SOBOTA 8 - 13

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE 20.00
ČET 21.00

LEKARNA
Tel: 7770-245

PON: 12 - 19
TOR, ČET, PET: 7.30 - 14
SRE: 13- 19, prva SOB. v mes.: 8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in SRE: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, ČET in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON in SRE: 13 - 19.15
TOR: 7 - 10.30 ambulanta; 10.30 - 
13 posvet
ČET: 7 - 13.30 ambulanta;
PET: 7 - 8 ambulanta; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13.30 ambulanta

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON in SRE: 13 - 18, 
TOR, ČET, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, SRE: 6.45 - 13.15
TOR, ČET: 12.45 - 19.15
PET: 6.45 - 12.45

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Nekateri bralci se upravičeno pritožujete, da črno-
bele fotografije niso najboljše. Tistim, ki imate dostop 
do spletnih strani, predlagamo, da si na njih ogledate 
barvno različico na www.moravce.si.

Spoštovane bralke in bralci!
Kot pravi naš župan, poletje ni ovira za nadaljevanje del. 

V kratkem se bodo na novo vodovodno omrežje priključile 
vasi, ki do sedaj niso bile deležne te, za veliko večino, nor-
malne javne storitve. Enako velja za kanalizacijo. Cilj mora 
biti, da se čim več objektov priključi na javno omrežje. Pre-
berite si članek o novih pridobitvah v Zalogu. Tistim, ki jim 
spomin na dolino seže 40 ali več let nazaj, priznavajo, da se 
je v osebnem in javnem standardu veliko spremenilo. Seveda 
je celotna družba in država dosegla velik napredek, toda zdi 
se, da je na Moravška, zaradi relativno nižjega starta, dose-
gla več. Sicer pa je zgovoren podatek, da se je naša občina, 
po uspešnosti in ugodnosti bivanja, v zadnjih 12. letih iz sto-
tega prebila na 38. mesto!

Dobili smo nov rebalans občinskega proračuna. Veseli 
smo višjih prihodkov, kar pomeni, da bo nekaj več denarja 
za investicije. Praznovanje 25 letnice samostojne Slovenije je 
ponovno pokazalo, da lahko domača kulturna društva pri-
spevajo h kvalitetnim prireditvam.

Ponosni smo lahko na našega župana, ki je bil med 28. 
možmi, ki so izobesili prvo slovensko zastavo na vrhu Tri-
glava. To je bilo zagotovo pogumno in simbolno dejanje. Žal 
enotnosti, ki je vladala takrat, danes ni več.

Lovci so praznovali 70 letnico svojega obstoja. Kot je po-
udaril starešina družine, je bilo delovanje lovcev v tistih ča-
sih veliko težje, toda imeli smo neokrnjeno naravo. Danes 
so razmere slabše. Nekaterih vrst divjadi enostavno ni več. 
Panta rhei!

Odgovorni urednik
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G. župan, ali poletje kaj vpliva na aktivnosti v občini?

Ne, seveda ne. Naš največji projekt kohezije poteka nor-
malno in v skladu z načrti. Prav te dni zaključujemo drugo 
fazo gradnje vodovoda na trasi Podstran – Dole, ki obsega 
tudi hišne priključke. Sledi asfaltiranje ceste od Grilja pa 
do konca v Dolah. 
Na preostalem delu, to je od Grilja pa do Otolanija v 
Podstrani, bomo v cestno telo vgradili fekalni kanal s po-
trebnimi hišnimi priključki in položili asfalt. Kanalizacijski 
kanal bomo v naslednjem letu nadaljevali v smeri Krašc, 
vendar bo del kanala potekal pod hišami v naselju Dole 
in se nato ponovno usmeril na javno površino in priključil 
na obstoječi kanal pri gostilni Frfrav. Na zgrajeni kanal 
se bo v nadaljevanju preko tlačnega voda in črpališča 
priključilo še naselje Gorica.
Sicer pa se tretja faza gradnje vodovoda na trasi Hrastnik 
– Kal – Tlačnica nadaljuje v skladu s terminskim planom. 
Sredstva na poslano prvo vlogo smo s strani države pre-
jeli in oddali tudi drugo, tako da pri tem ne pričakujem 
nobenih težav.
Na zadnji seji občinske sveta se je govorilo, ob spreje-
manju rebalansa proračuna, še o novih naložbah. Se kaj 
dogaja?

Gre za obnovo vodovoda na Vrhpoljah (Cesta v kostanje), 
kjer bomo istočasno vgradili še napeljavo za javno raz-
svetljavo in nato položili asfalt. Sledi gradnja vodovoda 
do Vovka na Zg. Javoršici.
Kaj pa ceste?

Nismo zanemarili tudi teh. Pravkar smo asfaltirali re-
konstruirani del ceste v naselju Zalog pri Moravčah. 
Zaradi plazu smo prestavili cesto na Hribu nad Ribčami 
in opravili obnovitvena dela v Zalogu pri Kresnicah. 
Naprej, širimo cesto med Sp. in Zg. Javoršico, sledi re-
konstrukcija ceste v Soteski, odsek Petkovšek in prav tako 
rekonstrukcija ceste v Prikrnici. Vsi ti odseki bodo dobili 
tudi asfaltno prevleko.
Zadnjič sva govorila o delni prenovi KD. Se kaj premi-
ka?

Pravkar smo začeli z adaptacijo prizidka, ki bo doživel 
spremembo namembnosti. Prenovljeni prostori bodo na-
menjeni občinski upravi in računam, da bi se lahko selili 
že letos jeseni.
Kaj se bo zgodilo s starimi?

Poskušali jih bomo prodati. Kakršnakoli prenova bi bila 
za občinski proračun preveliko breme. Po drugi strani pa 
apetiti takšnih ali drugačnih društev po novih ali večjih 
prostorih, zaradi povečanih stroškov, ne pridejo v poštev. 
Že sedaj občina za delovanje kulturnih, športnih in drugih 
društev namenja letno preko 110 tisoč evrov, pri čemer pa 
ni upoštevano vzdrževanje teh prostorov. V ta znesek niso 
všteta še precejšnja sredstva, ki jih dajemo gasilskim dru-
štvom. Če seštejem vse skupaj, številka presega vrednost, 
ki jo na primer letno namenjamo za gradnjo vodovodov.
S tem nočem reči, da namenjamo za društva preveč, ven-
dar je potrebno razumeti potrebe občanov po izgradnji 
kanalizacije, obnovi vodovodov, gradnji in obnovi cest, itd. 
Konec koncev se je treba zavedati, da denar v proračun 
pride iz plačila davkov občanov.
Kako je s projekti del, ki so predvidena v prihodnosti?

Podpisana je pogodba o izdelavi projekta za ureditev 
starega trškega jedra. Opravili smo delovni sestanek 
s kranjskim zavodom za varovanje kulturne dediščine, 
saj bomo potrebovali njihovo sodelovanje in soglasja. 
Računamo, da bomo na pomlad poleg tega pridobili še 
projekta za ureditev poslovilnega prostora na pokopališču 
in športni park ob osnovni šoli.

EV

Županova stran

Poletje ni ovira za 
nadaljevanje del

Pogovor z županom Martinom Reboljem

www.moravce. si
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Občina

Občinske subvencije uporabnikom 
čiščenja komunalnih vod

Moravške svetnike je na zadnji seji občinskega sveta 
čakalo verjetno najbolj obsežno gradivo in enajst točk 
dnevnega reda, ki so ga soglasno sprejeli, potem ko so 
potrdili zapisnik 12. redne seje.
Zaradi nemotenega izvajanja dejavnosti gospodarske 
javne službe čiščenja komunalne in padavinske odpadne  
vode je moral občinski svet določiti oziroma potrditi cene 
dejavnosti. Zato je bil izdelan obvezen elaborat, ki ga  je 
pripravil Inštitut za javne službe d.o.o. Cene, ki  veljajo od 
1. julija, bo za gospodinjstva in neprofitne dejavnosti do 
polovice subvencionirala občina iz svojega proračuna.
Svetniki so nato soglasno  izdali soglasje uporabi nor-
mativov in sistematizaciji za šolsko leto 2016/2017 za 
vrtec, ki deluje v 13. oddelkih v sklopu osnovne šole.  
Predpisani standardi in normativi zahtevajo dodatne 
zaposlitve, ki bodo povečali stroške delovanja za 4%.
Irena Kačnik, vodja Medobčinskega inšpektorata in 
redarstva, je svetnike seznanila  s poslovanjem v pre-

teklem letu. Na vprašanje, kateri so glavni prekrški, ki 
se dogajajo v občini, je povedala, da gre za neustrezne 
žive meje in napačno odvajanje meteornih vod, meritve 
hitrosti pa izvajajo predvsem v okolici šole in vrtca.
Z 12. glasovi »za« so svetniki potrdili rebalans proračuna 
za tekoče leto. Povečanim prihodkom morajo ustrezno 
slediti  odhodki , ki bodo povečali investicijsko dejavnost. 
Uvedeno pa je tudi nekaj novih proračunskih postavk 
na področju rekonstrukcije cest, vodovodnega in kana-
lizacijskega omrežja.
Zaradi formalnih razlogov so svetniki sprejeli obvezno 
razlago občinskega prostorskega načrta ter v nadaljeva-
nju potrdili Odlok o javni gasilski službi v občini.
Na koncu so se svetniki v pisni obliki še obširno seznanili 
s poročili o izvajanju javnih služb v občini za preteklo 
leto.

EV

Poročilo s seje občinskega sveta

Po sledeh napredka naše občine

Na Hribu nad Ribčami je občina dokončala prestavitev 
ceste zaradi stalnega plazenja. Pri tem se je izvedlo dre-
niranje zaledne vode. Pričakuje se, da se bo na ta način 
preprečilo drsenje na tem mestu. 

Med Zg. in Sp. Javoršico se izvaja druga faza širitve ob-
činske ceste in gradi se potreben oporni zid. 

VR

V Zalogu pri Kresnicah se je rekonstruiralo in asfaltiralo 
del občinske ceste.
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Občina

www.moravce. si

Praznovanje ob 25 obletnici samostojne Slovenije

88,5 odstotka vseh volilnih upravičencev je 23. decembra 1990 na referendumu glasovalo za samostojno in neodvisno 
Slovenijo. Čez pol leta, 25. junija 1991 je Slovenska skupščina sprejela ustavni zakon za uresničitev Temeljne ustavne 
listine o samostojnosti in neodvisnosti RS. Dan, ki ga Slovenci praznujemo kot dan državnosti. Na žalost se osamosvo-
jitev ni končala mirno. Začela se je vojaška intervencija JLA nad Slovenijo. V desetdnevni vojni je Slovenija ubranila 
svojo samostojnost. Države so nas postopoma priznavale. Zgodba o uspehu? Ob 25. obletnici se zavedamo, da smo jo 
zamudili. Toda kar smo dosegli, moramo poglobljeno graditi naprej. Če smo to že mnogokrat zmogli, storimo to tudi 
danes za nas in naš mladi rod. 

Prireditev v središču Moravč, 
24.junija ob 21. uri
Lepo množico obiskovalcev je prva 
pozdravila slovenska Himna Pihalne 
godbe Moravče. V soju luči je Tina 
žnidar naštela najbolj odmevne 
dneve in teme, ki so se tikale same 
osamosvojitve. Župan Martin Rebolj 
nas je nagovoril z nekolikšnim razo-
čaranjem nad dosežki mlade države 
v preteklih 25 let. Dejal je, da se je 
slovenski narod zopet pravilno odlo-
čil in boril, da pa so bili ozki interesi 
strank in nepripravljenost politike 
za sodelovanje pri pomembnih ra-
zvojnih ciljih za državo in državljane 
hromilo. Optimistično pa je navzoče 
nagovoril: »Lepo je vedeti, da se je 
naša občina v zadnjih dvanajstih letih 
po uspešnosti in ugodnosti bivanja 
s stotega mesta povzpela na 38. 
mesto.« Med drugim pa je za konec 
ob čestitki vsem dodal: »Uspeh, da 
danes praznujemo četrt stoletja naše 
mlade države, smo dosegli zaradi 

naše enotnosti, zaradi zasluge vsega 
slovenskega naroda.« Člana zveze ve-
teranov vojne za Slovenijo iz Moravč 

in župan so položili venec k pomniku 
vojne za Slovenjo ob spremljavi pihal-
ne godbe, ki je v programu zaigrala 
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Občina

še več primernih skladb. Grajski oktet 
je zapel: Oj, Triglav moj dom, Imel 
sem ljubi dve in Adrijansko morje. 
Rib’ce po Murjici pvavajo, Petelinček 
je zapieu in  Slovenska dežela, pa je 
zapel Komorni zbor Limbar. Natalija, 
Aljaž, Matjaž in Aleksandra so izve-
dli recital domoljubnih pesmi. Ob 
koračnici Zlata Praga so članice in 
člani Folklorne skupine DU Morav-
če korakali polonezo, zaključili pa 
s štajerišem v štiri. V drugem delu 
pa je Tina nagovorila prisotne: »Pra-
znujemo četrt stoletja neodvisnosti 
naše države, za nas in naše prihodnje 
rodove. Zato smo v drugem delu 
proslave nastope prepustili našim 

mladim. Naj bodo tudi v prihodnosti 
plešejo in pojo z vsem srcem, naj jim 
bo ta prijazna, naj jim daje možnosti 
za rast in razvoj.« Tako smo potem 
videli najmlajše folkloristke iz vrtca 
z izbranim plesom pod vodstvom 
Karmen Mihelčič. Dan ljubezni pa 
nam je ob koncu prireditve zapel 
združeni pevski zbor pod vodstvom 
Barbare Fale. Čisto za kraj prireditve 
pa je zaigrala pihalna godba.
Ko so se obiskovalci ob zadnjih 
zvokih pihalne godbe obračali proti 
Gasilskemu domu, jih je od tam že 
vabila glasba ansambla Toneta Rusa, 
ki je potem zabaval do zgodnjega 
jutra. Prijetno glasbo je Podeželska 
mladina dopolnila z jedmi z žara pa 
tudi žejnih najbrž ni bilo.

VR
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Občina

www.moravce. si

Otvoritev novih okoljskih in komunalnih pridobitev 
v Zalogu pri Moravčah

Za pripravo celotne investicije v zgor-
njem Zalogu pri Moravčah je Občina 
Moravče morala najprej pridobiti 
lastništvo nad potekom makadamske 
poti, za katero so lastniki imeli soglas-
je za uporabo, ne pa za kakršno koli 
nadaljevanje nadaljnjega urejanja. Ta-
koj po končanih zapuščinskih razpra-
vah se je pristopilo k odmeri, cenitvi in 
odkupu zemljišč. Pred rekonstrukcijo 
ceste je bilo potrebno v cestno telo 
vgraditi vso komunalno infrastrukturo, 
to je fekalna in meteorna kanalizacija, 
zamenjava obstoječega neustrezne-
ga vodovoda, javna razsvetljava in 
položitev telekomunikacijskih vodov, 
potem pa še vse oporne zidove. Po 
zaključku vseh omenjenih del se je na 
rekonstruiran del ceste položilo asfalt. 
V jesenskih mesecih bo zgrajeni del 
kanalizacije priključen na omrežje 
moravške čistilne naprave. 
Nadaljevanje in zaključek del na spo-
dnjem delu ceste je predvideno v letu 
2017. To bo zopet urejanje lastništva, 
vgradnja kanalizacije in vodovoda 
ter po vsej verjetnosti širitev ceste 

v spodnjo stran proti kanalu, kjer bo 
seveda  možno. Na koncu bo položen 
tudi asfalt.
Vaščani Zaloga, ki domujejo na tem 
področju, so se zmenili, da pripravijo 

otvoritev na novo pridobljenih števil-
nih ugodnosti bivanjskega okolja, ki 
jim jih je namenila občina. Na novi as-
faltirani cesti so se skupaj z občinarji 
zbrali v soboto. Navzoče je prva poz-
dravila vaščanka in občinska svetnica, 
Joži Jerman. Izrazila je zadovoljstvo 
ob novo zgrajenih pridobitvah zgor-
njega Zaloga in se zahvalila vsem, ki 
so pripomogli k dobro opravljenemu 
delu. K besedi je nato povabila župana 
občine Moravče Martina Rebolja. Tudi 
župan je poudaril veselje, da je po 
vseh letih prizadevanja  v smeri sedaj 
izvršenih del, zopet en del naše občine 
v popolnosti urejen s strani vodovoda, 
kanalizacije in ceste. Vsem lastnikom 
zemljišč se je zahvalil za sodelovanje. 
Oba govornika pa sta seveda zaželela 
srečno in varno vožnjo po novi cesti.
Po prerezu slavnostnega traku je 
vesela družba nazdravila. Na mizo so 
prišle dobrote, pogovor je tekel in kar 
nekaj ur se ni nikomur mudilo domov. 
Kaj ne bi bilo veselja, saj je okolje na 
tem področju odslej ne samo boljše 
urejeno, temveč tudi zelo lepo.
Naj življenje v novo urejenem obmo-
čju v Zalogu pri Moravčah spremlja 
sreča!

VR
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Občina

Razvitje prve slovenske zastave na Triglavu
Martin Rebolj na sprejemu v državnem zboru in v Planinskem muzeju v Mojstrani

12. junija 1991 je proti Triglavu poletel 
policijski helikopter s skupino gorskih 
reševalcev, ki so na našem najvišjem 
vrhu izobesili slovensko zastavo. Ta-
krat je bila zastava še brez grba, saj 
še ni bila sprejeta odločitev o simbolu 
nove države. Operater helikopterja je 
bil Martin Rebolj. 28 mož je to storilo 
v popolni tajnosti že dva tedna pred 
razglasitvijo slovenske neodvisnosti. 
V času praznovanja 25. obletnice 
samostojnosti Slovenije, so se nanje 
spomnili v Planinskem muzeju v Moj-
strani, kjer so lepo prireditev možje 
dopolnili s pričevanji o občutkih ob 
takratne podvigu. 6. julija pa jih je 
sprejel predsednik državnega zbora, 
Milan Brglez. 

Tudi mi smo na gospoda Rebolja 
naslovili vprašanje o takratnih ob-
čutkih.
Bili ste operater helikopterja, ki je 
pripeljal gorske reševalce in sne-

malce na vrh Triglava ob izobešanju 
zastave. Bili ste tudi v enoti policije 
v času osamosvojitvene vojne. 
Kakšna čustva so vas takrat pre-
vevala? (Dobili smo kratek in jedrnat 
odgovor.)
Vsi, ki smo takrat bili na takih mestih, 
smo z dejanji uresničevali dolgoletni 
sen tudi naših prednikov, naših star-
šev. To je bila naša dolžnost, ki smo 
jo ponosno sprejeli in izvedli po svojih 
najboljših močeh. 

VR

Moravčani na spominski prireditvi na Menini planini

Na Menino planino se je 2. 7. 2016 
zgrnila množica obiskovalcev, ki so 
se udeležili spominske slovesnosti ob 
71. obletnici legendarnega preboja 
IV. operativne cone iz sovražnikovega 

obroča na Menini planini. Med  njimi 
je bil tudi avtobus udeležencev Zveze 
borcev za vrednote NOB Moravče, ki 
se že leta udeležuje tega spomina. Ve-
dno je med govorniki tudi  Sever Franc 

– Franta, udeleženec tega preboja ,  ki 
bo tudi govornik na spominski priredi-
tvi na Limbarski gori 6. 8. 2016.

VR
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Tekmovanje ekipe prve pomoči v Litiji

21. regijsko preverjanje znanja ekip 
prve pomoči na območju ljubljanske 
regije je v letošnjem letu potekalo na 
območju občine Litija. Preverjanje je 
potekalo v soboto 4. 6. 2016 na 8 
delovnih mestih in 8 počivališčih v 
središču Litije. Preverjanja se je ude-
ležilo 14 ekip iz ljubljanske regije in 
1 gostujoča ekipa Krka Novo mesto, 
skupaj torej 15 ekip. Moravčani smo 
se uvrstili na 11. mesto. Veseli smo bili 
tega uspeha, ki kaže, da smo vsako 
leto boljši.
Ekipe prve pomoči smo svoje znanje 
prikazale pri reševanju in oskrbi rea-
listično prikazanih poškodb ponesre-
čencev v različnih nesrečah, ki nas 
lahko prizadenejo in sicer ob potresu, 
vdoru zemljišča ob poplavnem valu, 
delovni nesreči in sporu med migranti 
pri razdeljevanju hrane.
Poleg delovnih točk za ocenjevanje 
so nam bile predstavljene še nekatere 
značilnosti kraja. Kako ogrožena je 
občina Litija, zgodovina rudarjenja v 
Litiji in o rudniku Sitarjevcu. Izvedeli 

smo nekaj o krvodajalstvu in imeli 
možnost kontrolirati svoj pritisk ter 
sladkor. Prav tako je lokalni škrat širil 
ljubezen in pozitivno energijo med 
udeleženci.
Zahvaljujemo se Občini Moravče, 
organizaciji CZ Moravče in GZ Mo-
ravče, da so nam v tem letu nabavili 

novo zaščitno opremo, s katero smo 
bili enakovredni ostalim ekipam, 
prevoz na tekmovanje in enodnevno 
izobraževanje s strani usposobljenega 
inštruktorja.

B.K.

Veselica v Krašcah
Gasilci PGD Krašce smo organizirali 
dvodnevno tradicionalno gasilsko ve-
selico, ki je potekala 17. in 18.6. 2016. 
Letos nam je bilo vreme naklonjeno. 
Odločili smo se za drugačen koncept 
glasbe. V  petek smo gostili  pop rock 
skupino Stend bend z gostom  Vilijem 
Resnikom. Vsi ljubitelji pop rocka in 
oboževalci Vilija Resnika, ki ste se ude-
ležili veselice ste, glede na dogajanje 
na plesišču in ob plesišču, preživeli 
lep večer.  Tradicionalno je bila sobota 
namenjena narodno zabavni glasbi. 
Njen predstavnik Jure Zajc nam je zo-
pet pričaral vso lepoto te vrste glasbe. 
Zaradi poslovne odločitve vas skupi-
na Jureta  Zajca v naslednjem letu 
ne bo zabavala, ponovno pa nas bo 
razveselila na veselici v letu  2018 ob 
80 letnici društva. Tudi v naslednjem 
letu bomo  organizirali dvodnevno 
veselico. 
Za uspešno izvedbo je bilo porablje-
nih kar nekaj prostovoljnih delovnih 
ur članov gasilskega društva, ki so 
ponovno dokazali, da se z dobro voljo 
da veliko narediti. Žal pa ni vse le v 
dobri volji. Gre tudi za denar. Morali 

smo poiskati sponzorje, donatorje in 
prositi za prostovoljne prispevke.  
Gasilsko društvo Krašce se ponovno 
zelo lepo zahvaljuje vsem sponzorjem, 
ki ste se odzvali naši prošnji in nam 
namenili del vašega dobička, vsem, 
ki ste med ustno obljubo  sponzorira-
nja  in dejanskim nakazilom doživeli 

recesijo, pa vam gasilci  želimo boljše 
čase  in pozitivno bilanco do nasle-
dnje veselice.

Z gasilskim pozdravom! NA POMOČ 

Jure Božjak, predsednik 

Društva
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Lovska družina Moravče praznovala 70-letnico

V soboto, 25. junija 2016, smo pri 
lovski koči v Moravčah slovesno 
obeležili 70 let ustanovitve Lovske 
družine Moravče. Prireditve s kul-
turnim programom so se poleg 
domačih lovcev udeležili tudi pred-
stavniki Lovske zveze Slovenije, 
ZLD Zasavje, sosednjih lovskih dru-
žin ter predstavniki lokalne skupno-
sti. Slovesnost je bila združena tudi 
s tradicionalnim srečanjem lovcev 
ter kmetov in lastnikov zemljišč, 
tako da se je sproščeno druženje 
nadaljevalo še dolgo v popoldan. 

Lovska družina je samostojna organi-
zacija nepridobitno združenih fizičnih 
oseb, ki so se prostovoljno združile 
zaradi varstva divjadi, gospodarje-
nja z loviščem in drugih z lovstvom 
povezanih dejavnosti. Lov dandanes 
seveda ni več način več način prežive-
tja, ampak skrb za naravo in ogrožene 
živalske vrste. 
Kot je v svojem nagovoru zbranim 
poudaril starešina LD Moravče Franc 
Levičnik, so pred 70 leti naši ustanov-
ni člani delovali v bistveno slabših 
pogojih, kot mi danes, a so imeli vse 
naokrog neokrnjeno naravo. Danes 
je slika drugačna – imamo boljše 
materialne pogoje za delovanje, na-
rava pa se vsak dan znova spopada 
s človeško nepremišljenostjo. Lovci 
imamo poslanstvo, da prispevamo 
k temu, da bodo tako naravo doži-
veli tudi naši vnuki in pravnuki. In da 
bomo med travniki in gozdovi naše 

lepe Moravške doline tudi v prihodnje 
praznovali naše okrogle obletnice. Ob 
tem se je zahvalil tudi vsem kmetom 
in lastnikom zemljišč, ki potrpežljivo 
sprejemajo škodo, ki jo kljub vrsti 
ukrepov za preprečevanje, še vedno 
povzroča divjad. 
V imenu Lovske zveze Slovenije nas 
je nagovoril podpredsednik Aleš 
Klemenc, v imenu Zveze lovskih dru-
žin Zasavje pa Vinko Podbevšek. V 
kulturnem delu so sodelovali domači 
Moravški rogisti in Peški oktet. 
Danes družino sestavlja 48 lovcev 
in pripravnik, gospodari s 4810 ha, 
od tega je lovne površine približno 

3600 hektarov. Tudi v zadnjih letih 
so gospodarno ravnali s svojimi sred-
stvi in tako 2009 zgradili nadstrešek 
pri koči, 2011 uredili ogrevanje in 
prenovljeno strelišče, istega leta 
je Občina Moravče financirala tudi 
nakup mulčerja, ki omogoča hitro 
in kvalitetno sanacijo travne ruše ob 
škodah. 2014 smo adaptirali spodnji 
del koče, lansko leto pa smo obnovili 
svoj lovski prapor. 
Ob koncu uradnega dela je potekala 
še slovesna podelitve priznanj LD 
Moravče in odlikovanj Lovske zveze 
Slovenije. 

Rok Ravnikar, tajnik LD Moravče

Društva
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Pozdrav poletju v Društvu krajanov Dešen – DŠN

Tudi letošnja, zadnja junijska nedelja 
je bila namenjena druženju, igranju, 
sodelovanju, premagovanju in zma-
govanju ter srečnim poražencem. 
Imeli smo zmagovalce ter nič manj 
zadovoljne poražence. Vsi so se v 
igrah dobro odrezali, poskrbeli za 
mnogo gibanja, skakanja, merjenja 
moči in ostalega. Nedeljsko popoldne 
nam je bilo naklonjeno, saj je mimo 
oblakov sijalo sonce, tako vročina 
ni bila prehuda. Vodja vsakoletnega 
projekta »Pozdrav poletju« je bila 
v letošnjem letu Tatjana Ustar, ki je 
ob pomoči članov društva pripravila 
zanimiv program in razigran dan. 
Uganjale so se tudi norčije, smeha 
je bilo polno, saj vsi tekmovalci niso 
imeli ravno najboljšega ravnotežja, 
niti najboljšje orientacije. Kakopak bi 
bilo to mogoče, če so na svojih glavah 
prenašali krožnike. Še dobro, da so bili 
plastični. Srečali smo se med seboj, iz-
menjali besede, pogovor je stekel, igra 
prav tako. Zopet smo dokazali, da so 

mešane ekipe najmočnejše. Starejši 
člani društva so v sodelovanju z naj-
mlajšimi dobro opravljali različne pre-
izkuse. Medgeneracijsko sodelovanje 
in druženje je pomembno, saj z njim 
iz svojih okvirov stopimo vsi. Izpustiti 
nismo mogli niti vleke vrvi z dvema 
skupinama, ki sta med seboj merili 
moči. Pomembna je usklajenost, mo-

tivator in vodja tima, da se moči prav 
porazdelijo, in da prav zares zmaga 
tisti, ki ne pade po tleh. Nad tovrstnimi 
srečanji se vaščani navdušujemo, saj 
krepijo tako telo kot duha.

Eva BABNIK

Izlet pohodnikov DU Moravče na Menino planino

Vsako leto se pohodniki odpravijo na 
pohod nekam izven naše občine, ka-
mor se odpeljejo z avtobusom in nato 
zavzamejo kakšno od novih smeri 
peš. Tokrat so se odločili za Menino 
planino. 
Navadno se zberejo na avtobusni 
postaji v Moravčah. Tudi ta, lepo 
vreme obetajoč dan, je bilo tako. Ob 
cesti pobirajo udeležence in vsakega 
burno pozdravijo. Zadnja postaja, kjer 
se ustavijo na poti je vedno Konrad 
s svojo harmoniko. Od tam naprej je 
vožnja še bolj vesela.
Vrh Menine planine je prostran. Zato 
so se odločili, da pohodniki zapustijo 
avtobus uro in pol pred ciljem, pred 
planinskim domom in pot nadalju-
jejo peš. Gorska narava in mir sta jih 
objela, bilo pa je ob hoji dovolj časa 
za klepet. Ker kosilo v koči še ni bilo 
gotovo, so se odpravili naprej in širom 
po planoti. Ogledali so si tamkajšnjo 
jamo, kjer so včasih hranili led in se 
povzpeli na razgledno točko. Zadovolj-

ni so bili tudi s dobrim kosilom. Tudi 
niso bili preveč utrujeni, da ne bi za-
plesali. Nazaj se jih večina podala peš 
na enako razdaljo kot ob prihodu. 

Z izletom in novo pohodniško desti-
nacijo so bili zadovoljni. Dobijo se na 
pohodih v domači občini.

VR

www.moravce. si
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Dan mladosti v Društvu upokojencev Moravče

Že šest let se za dan mladosti dobivajo 
člani Društva upokojencev Moravče 
v lovski koči. Vremenski pogoji jim 
večkrat narekujejo spremembo da-
tuma ,  ki ga ta praznik simbolizira, 
na prvi malo toplejši dan. Vedno se 
najprej sprehodijo po krožni poti do 
Mohorja in nazaj. Potem se dobijo 
v koči za klepet, malico in seveda 
ples na Konradovo muziko. Število 
udeležencev je različno, razigrani pa 
so vedno vsi.

VR

7. dnevi tradicije, Kaštela 2016
V četrtek, 23. junija, zvečer so se iz 
Moravč proti Dalmaciji odpeljali roko-
delci moravške doline, kamor so jih že 
četrtič povabili na 7. dneve tradicije, 
Kaštela 2016. Po nočni vožnji so v 
jutranjih urah pripotovali v Kaštel Stari 
in pred seboj zagledali s soncem obsi-
jan Split. Prireditveni prostor na tržnici 
Brce in bližnjih ulicah se je kar hitro 
polnil. Sonce je pripekalo, organizator-
ji so nam pripravili odprte šotore, ki so 
varovali pred žgočim soncem. 
Ob zaključku lanske prireditve so se 
organizatorji v sodelovanju s predstav-
niki sodelujočih slovenskih društev: 
Rokodelski center Moravče, Turi-
stično društvo Cerknica in Društvo 
podeželskih žena Ostrnice iz Stare-
ga trga pri Ložu odločili, da se letos 
poleg slovenskega zajtrka, organizira 
tudi slovenski večer, ker so bili nad 

predstavitvami v preteklih letih zelo 
navdušeni. Zastopali so državo, občin-
ske nivoje in svoja društva s pripravo 

tradicionalne hrane, domače glasbe, 
oblačilne dediščine in rokodelstva.
Ob zvokih harmonik, na kateri sta 
igrala Srečo iz Moravč in harmonikar 
iz Rakeka so se na odru predstavili ro-
kodelke in folkloristi, v tradicionalnih 
oblačilih vseh pokrajin Slovenije. Na 
mestni tržnici Brce so se svojimi izdel-
ki predstavili moravški rokodelci, letos 
so dali poudarek slamnikarstvu na 
moravškem in domžalskem. Seveda 
brez nakita za poletje ni šlo. Izdelavo 
slamnikov, nakita in rož iz krep papirja 
pa so predstavljali v živo. V bližnjih 
ulicah so svoje izdelke prikazovali 
rokodelci iz drugih krajev.
Po zelo lepi predstavitvi oblačilne de-
diščine je bila na stojnicah razdeljena 
slovenska večerja, kranjska klobasa, 
pražen krompir, zeljnata solata s fižo-
lom, seveda ni manjkala slovenska 
potica. Vse to so pripravili notranjci. 

Društva
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Gostje so z veliko slastjo pojedli večer-
jo in zaplesali ob zvokih slovenskega 
ansambla Ugib. 
V soboto, ob prazniku državnosti 
Slovenije in Hrvaške je navzoče 
nagovoril župan Kaštela in čestital 
obema državama oziroma prisotnim 
za državni praznik. Zajtrk so pripravile 
rokodelke, domačinom je že poznan 
moravški šobelj na domačem kruhu 
s hrenom, različne potice, peciva in 
rdeče češnje. Ostrnice pa so ponudile 

polno mizo sladkih dobrot. V zahvalo 
vsem za sodelovanje so zvečer hrva-
ški gostinci vsem sodelujočim pripra-
vili večerjo in druženje ob zvokih dal-
matinske glasbe. Na dan odhoda so 
na zaključni prireditvi podelili zahvale 
vsem sodelujočim in zaželeli ponovno 
snidenje prihodnje leto. 
Na trgu je že zgodaj zjutraj zadišalo 
po ribah na žaru, katere je za vse so-
delujoče pripravilo njihovo društvo 
Riba, tako da gostje niso šli lačni na 

pot. Med vožnjo proti domu so strnili 
vtise in bili ponosni, da so ponovno 
tako lepo predstavljali rokodelce, ob-
čino Moravče in Slovenijo in si želeli, 
da bi takšno prireditev pripravili tudi 
v Moravčah.

Eva Babnik, 
Foto: Arhiv Rokodelskega centra 

Moravče

Koncert Avsenikove glasbe na gradu Tuštanj

Po srebrnem prazniku vseh Slovencev 
in proslavah ob dnevu državnosti smo 
se 25. junija 2016 lahko razveselili 
še enega prijetnega večera – to je bil 
grajski večer v gradu Tuštanj. 
V atriju gradu smo zbrani poslušalci 
pričakali Grajski oktet, ki nam je tokrat 
koncert posvetil Slavku Avseniku. 
Pripravili so skladbe za moško zased-
bo in druge predvsem ljubezenske 
pesmi, tako da smo naostrili ušesa 
tudi pri besedilih in ne le ob zapetih 
melodijah. 
Kot gostje so se predstavili Grajski 
kvintet iz Kamnika s svojimi naro-
dno-zabavnimi vižami. Harmonika, ki 
je že skoraj simbol Slovenije, nas je 

spremljala tudi v zaključnem delu kon-
certa, ko je iz Grajskih fantov nastal 
Grajski … hmm, saj ne vem, kako bi 
se reklo, če jih je kar trinajst … Fantje 
s Tuštanjskega gradu so peli, fantje z 
gradov kamniških koncev pa so spre-
mljali prelepe Avsenikove pesmi, ki so 
zaokrožile poletni glasbeni večer. 
Seveda sem pozabila tudi na grajske-
ga gospoda napovedovalca Klemena 
Koširja, ki se je v grajskih pajkicah in z 
grajskim peresom na glavi sprehajal z 
odra na oder in povezoval program. 
Kot običajno so imeli tudi letos obisko-
valci koncerta možnost komentiranja, 
kaj jim je bilo všeč, kateri toni so šli 
mimo, kako je bil kdo oblečen ali 

obut, ali so bili heci napovedovalca 
smešni itd. saj so ob pripravljenih 
grajskih dobrotah lahko poklepetali 
na dvorišču. 
Če bi vedeli, da gre letos za tako zelo 
tematsko (grajsko) obarvan večer, bi 
se verjetno poslušalke na koncert od-
pravile v razkošnih večernih oblekah, 
spremljevalcem pa bi nadele kakšen 
frak ali pa vsaj metuljčka. Mogoče 
drugo leto … seveda, tako kakor vas 
tudi mene zanima, kaj bo Grajski oktet 
pripravil prihodnjič!

Mirjam Šuštar Peterka

Kultura
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Peški oktet pel pod oblaki, ne pod zvezdami

V soboto, 25. junija, na dan držav-
nosti, je Peški oktet organiziral svoj 
tradicionalni koncert ob kresni noči 
v kamnolomu nad Pečami. Tokrat 
prvič koncert ni potekal pod zvezda-
mi, saj so se po nebu ves čas podili 
temni oblaki in obiskovalcem ter 
nastopajočim parali živce. Kljub slabi 
napovedi je vreme zdržalo in znova 
smo bili priča lepemu koncertu. Pro-
gram, ki ga je tudi tokrat povezovala 
Bernarda Mal, se je pričel z naborom 
domovinskih pesmi v čast rojstnega 
dneva naše domovine.  Nekaj skladb 
je bilo zapetih ob spremljavi kitare, ka-
tero je tudi tokrat prijel v roke Gašper 
Barlič. Med pesmimi se je nekajkrat 
pojavila tudi Mojca, ki je neumorno 
iskala svojega Kekca, a fantje ji niso 
mogli pomagati, ker Kekčeve pesmi 
pač niso znali. Da bi pridobili nekaj 
časa, da se jo naučijo, so na polovici 
koncerta oder zavzele karizmatične 
dame; Moravška Mara in ljudske 
pevke. Mara je postregla s kar nekaj 
hudomušnimi nasveti in vtisi iz tekmo-
vanja Slovenija ima talent. Dekleta, 
katerih starost se giblje okrog 80 let, 
so zapela nekaj pesmi, tudi tistih iz 
televizijskega šova. Preden so se člani 
okteta vrnili na oder, je dve skladbici 

na kitaro zaigrala in zapela Ema Barlič. 
Fantje so nato zapeli še nekaj domo-
vinskih pesmi in se na koncu zahvalili 
vsem, ki so jim pomagali pri izvedbi 
koncerta. Nekaj besed jim je tudi to-
krat namenil župan občine Moravče 
Martin Rebolj. Na letošnjem koncertu 
so se fantje poslovili od člana Borisa 
Hubra, ki je zaradi številnih obveznosti 
moral prekiniti s petjem v oktetu, bo 
pa še naprej nepogrešljiv pomočnik 
pri organizaciji koncertov in na dru-

žabnih srečanjih okteta. V svoje vrste 
pa so sedaj uradno sprejeli Matjaža 
Pirnata. Brez hudomušnega vložka na 
koncu koncerta pa seveda ni šlo, saj 
so oktetovci le izpolnili Mojčino željo 
in ji v kekčevi opravi zapeli tako težko 
pričakovano Kekčevo pesem. Na željo 
Mojce in publike pa so dodali še dve 
dalmatinski in tako večer zaokrožili v 
popolnem poletnem duhu.

AL
Foto: Brigita Barlič

Mednarodni program za mlade na OŠ Jurija Vege Moravče

Glavna odprava za nami, pred nami novi izzivi
MEPI – Mednarodno priznanje za 
mlade. V programu smo pred odpravo 
uspešno zaključili področje veščin, 
športa in prostovoljstva. Za dosego 
bronastega priznanja nam je manj-
kala samo še kvalifikacijska odprava. 
Pred glavno odpravo smo uspešno 
zaključili poskusno odpravo. Petega 
in šestega junija smo se odpravili na 
glavno odpravo. Na odpravi nas je bilo 
21, prehodili smo 25 km. Odprava je 
potekala skozi kraje Serjuče, Hrastnik, 
Kal, Tlačnica, Štefin, Golčaj,(uh noči-
tev na Golčaju), Limbarska gora, Vinje, 
Gradiško jezero, Prikrnica, Moravče. 
Na začetku smo bili kar sproščeni, 
saj smo začetni teren dokaj dobro 
poznali, ko smo prišli do razpotja, 
smo morali vseeno vzeti kompas in 
stakniti glave skupaj. Čas je mineval, 
postajalo je vse bolj vroče, kar nas je 

presenetilo, saj je bilo napovedano 
slabo vreme. Nismo se vdali, še kar 
naprej smo odločno hodili v hrib. V 

skupini sem se počutila prijetno, vsi 
smo bili sproščeni, tudi ko smo zašli 
s poti. Kaj pa je za nas bilo tistih nekaj 

Kultura
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metrov več? Nikoli si nisem mislila, da 
lahko človeka dobro spoznaš že po 
samo dveh preživelih dneh skupaj. 
Marsikomu včasih ni bilo vse prav, 
zato smo se kdaj pa kdaj sprli, a smo 
se kmalu zatem pobotali, saj smo bili 
skupina in skupina drži skupaj, da lah-
ko doseže skupni zastavljeni cilj. Vse 
skupine smo prehodile iste poti, pre-
pričana pa sem, da je vsaka skupina 
vsako pot videla z drugačnimi očmi. 
Odpravo bi lahko opisovala na dolgo 

in široko, ne bi mi zmanjkalo besed. 
Uživala sem v vsakem trenutku, tu in 
tam sem že skoraj obupala, a moja 
skupina me je vedno znova in znova 
spodbujala za naprej. Oba dneva sta 
hitro minila. Nepozabna sta, kot tudi 
nočitev v šotoru in večerno druženje 
ob ognju, kjer smo ocenili svoj dan. 
Tako se je končala glavna oz. kvalifi-
kacijska odprava in s tem tudi naša 
petkova srečanja, na katerih smo se 
pripravljali na odpravo z načrtova-

njem in usvajanjem znanj in veščin, 
ki smo jih na odpravi tudi dodobra 
preizkusili.
Uspešno smo zaključili MEPI. Nekateri 
veseli drugi žalostni. Vseeno, kako se 
počutimo, za vse je bila to nepozabna 
izkušnja. Tisti ki bomo MEPI nadalje-
vali na srebrni in zlati stopnji, bomo 
lahko te izkušnje še obogatili.

Lucija Štefan, mepijevka

Pohod ob dnevu državnosti in ob 25. obletnici države

Pohod je bil načrtovan iz Avtobusne 
postaje Moravče ob 7.30 uri. Šli 
so skozi Vrhpolje, na Javoršico, na 
Murovico, na Cicelj, do Miklavža, do 
Planinskega doma in se na koncu 
spustili v dolino, v Moravče. Tam jih 
je že čakal zasluženi golaž, dalo se 
je kaj popiti in tudi za glasbo je bilo 
poskrbljeno. Pohod je organizirala 
občina, vodili so ga moravški planinci. 
Ob vročem vremenu in po veseli noči, 
je bil pohod kar velik podvig. Najbrž 
bo tak pohod odslej vsako leto. Že 
sedaj si rezervirajte čas in pripravite 
kondicijo. Verjemite, na koncu se 
dobro počutiš.

VR

Obhodimo Javoršici 2016
Kot vsako leto smo tudi letos izpeljali našo, tokrat že 
osmo, tradicionalno prireditev OBHODIMO JAVORŠICI.  
Po lanski rekordni udeležbi s 116 pohodniki, se je letos 
pohoda udeležilo 97 udeležencev. Tisti najbolj vztrajni so 
prišli na štart ob 8h, ostali pa so se pohoda udeležili glede 
na svoj prosti čas, saj je namen našega pohoda druženje 
in ne tekmovanje. 
Kljub temu, da naš pohod ni tekmovalne narave, vsako leto 
za najboljše tri v moški in ženski konkurenci pripravimo 
manjše praktične nagrade. Letos je pri ženskah zmagala 
MATEJA KOS s prehojenimi štirimi krogi in 26 kilometri, 
v moški konkurenci pa je z REKORDNIMI 10 krogi in 65 
kilometri  zmagal FRANCI RAVNIKAR iz Moravč.   Franci 
čestitke za rekord !!! 
Tako kot že nekaj let smo tudi letos podelili nagrado za 
prvo mesto v otroški skupini. Letos je prvo mesto osvojila 
LUCIJA KOS s  štirimi krogi in prehojenimi 26 kilometri.
Čestitke vsem zmagovalcem in seveda vsem pohodnikom 
ki so se udeležili našega pohoda.
Posebej pa se moramo zahvaliti vsem donatorjem , ki so 
nam omogočili izpeljati naš pohod.
Upam , da se drugo leto dobimo v še večjem številu. Franc Kos
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Nogometni turnir Slivna 2016 z Dešnanskimi Vragi

Nogometni turnir v Slivni se je odvijal  
v soboto, 18. junija. Ekipa Dešnanskih 
Vragov je igrala proti ekipi »Grabn« in 
dosegla prvo zmago. V naslednji tekmi 
so se pomerili z ekipo Vače, v kateri 
pa so bili poraženi. V tretjem dvoboju 
so premagali ekipo Slivne. Proti ekipi 
Sela je igra med moštvoma ostala 
neodločena. Veselili so se tudi zmage, 
ko so se pomerili z ekipo Klenika. Eki-
po Dešnanskih Vragov so zastopali 
športni navdušenci in pokazali, da za 
dobro igro ni potrebno mnogo. Po-
membna je volja in veliko vztrajnosti. 
K slednjim so pripomogle priprave, ki 
so se odvijale v dnevih pred turnirjem. 
Dva člana ekipe sta se med treningi 
poškodovala, vendar smo veseli, 
da smo kljub temu sestavili odlično 
ekipo, ki je priigrala drugo uvrstitev 
na turnirju. K dobi igri so pripomogli 
tudi zvesti spremljevalci vsakoletnega 
nogometnega turnirja, navijači, ki se 
za nobeno ceno niso vdali. Ob porazu 
so fante spodbujali in tako so z njihovo 

pomočjo in vzpodbudo dosegli za do-
mačo vas prav lepo uvrstitev. Veselimo 

se prihodnjega srečanja.
Eva BABNIK

7. tradicionalni nogometni turnir ob Dnevu državnosti

25. in 26. junija, je potekal 7. tradi-
cionalni dvodnevni turnir v malem 
nogometu ob Dnevu državnosti, ki 
se je odvijal pri OŠ Jurija Vege. Prija-
vljenih je bilo 17 ekip, od teh pa se le 
ena ekipa turnirja ni udeležila. Turnirja 
so se udeležile ekipe: ŠD Mlinše, BB 
Team, Parketarstvo Ikanović, Tu pa 
tam, NK Termit, Zvezda, Podlasice, 
Mladi veterani, Joker team, Gostišče 
Peterka, Antimon 2, Pizzeria Čebelica, 
Drtija-Cvetličarna Branka, Bar pod 
Lipo Krašnja, OPC in ekipa Psi.Ekipe 
so bile razdeljene v pet skupin. Štiri 
skupine so tekme odigrale prvi dan 
turnirja, ena skupina pa se je pomerila 
v nedeljo, na 2. dan turnirja. 
Lanskoletna branilka naslova, Gosti-
šče Peterka, je v skupinskem delu 
tekmovanja zabeležila eno zmago in 
dva poraza, kar je bilo premalo za uvr-
stitev v četrtfinale. V četrtfinalu so bile 
uspešnejše ekipe Parketarstvo Ikano-
vič proti Mladim veteranom, Psi proti 
NK Termit, Pizzeria Čebelica proti Tu 
pa tam in zmaga ekipe OPC proti Jo-
ker Team. V prvem polfinalnem paru 
je ekipa Psi izgubila proti Parketarstvu 
Ikanović, na drugi polfinalni tekmi 

pa so bili uspešnejši igralci Pizzeria 
Čebelica proti moštvu OPC.
Za 3.mesto sta se z penali pomerili 
ekipi Psi in OPC, slednji pa so bili s 
3:2 uspešnejši. V finalnem obračunu 
pa smo spremljali težko in do zadnje 

minute trdo igro med ekipama Pizerria 
Čebelica in Parketarstvom Ikanovič. 
Na koncu je zasluženo slavila eki-
pa Pizzeria Čebelica, ki je osvojila 
1.mesto letošnjega turnirja.
Vse denarne nagrade in pokale ter 
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čestitke so najboljše ekipe in igralci 
prejeli iz rok župana Občine Moravče, 
g. Rebolj Martina in športnega sekre-
tarja našega nogometnega kluba, g. 
Bizilj Martina.
Zahvaljujemo se vsem, ki ste kakorkoli 
pripomogli pri organizaciji turnirja: 

Občina Moravče (splošna podpora), 
TD Javoršica (šotor), OŠ Jurija Vege 
(prostor), PGD Moravče (klopi), TD 
Limbarska Gora (šank), Jerman Mitja 
(kombi-hladilnik) in posameznikom 
iz ekipe mladincev (Šimenc, Smrkolj, 
Bibič T. in D., Marolt, Lipovec, Trdin), 

Gorta Markotu, Kovačič Gorazdu, 
Žganec Jankotu in nekaterim mlajšim 
igralcem našega kluba ter ostalim 
članom, ki so stalnica pri takšnih 
prireditvah.

B.B.

Zaključek šolskega leta mladih planincev PD Moravče 
na Planinskem domu Ušte-Žerenk

PD Moravče je 17.6.2016 povabil 
člane planinskega krožka Moravče, 
Krtina in Dob ob zaključku šolskega 
leta na Občni zbor mladih planincev, 
ki je bil sklenjen s pohodom na Pla-
ninski dom Ušte-Žerenk. Srečanja se 
je udeležilo 22 otrok in 12 odraslih. 
Po kratkem občnem zboru je sledila 
podelitev priznanj in nagrad, ki so jih 
mladi planinci zaslužili za opravljene 
pohode. Podeljenih je bilo kar 19 
nalepk, 7 gorskih apolonov, 4 Clusi-
jevih sviščev, 1 bronasti in 1 srebrni 
planinski znak ter 2 diplomi. Vsem do-
bitnikom priznanj PD Moravče čestita 
in jim še naprej želi varen korak. Hvala 
oskrbniku pl. doma, ki je poskrbel, da 
so bili otroci pogoščeni z odličnimi 
picami in palačinkami ter sokom. Po-
sebna zahvala gre tudi mentoricama 
Barbari Peterka in Mojci Smrkolj, za 
njuno požrtvovalno delo z mladimi. 

Pohodi so bili dobro obiskani. Zato se 
v naslednjem šolskem letu zagotovo 
spet srečamo in hkrati vabimo nove 
mlade člane, da se nam pridružijo v 

okviru planinskih krožkov, ki potekajo 
na šolah.

Urška Burja

Priznanje za prostovoljsko delo tudi naši sokrajanki
V četrtek 16. junija 2016 je bila 
v Kongresnem centru idiličnega 
posestva Brdo pri Kranju zaključna 
prireditev natečaja Prostovoljec leta 
2015. Dogodek je gostil častni pokro-
vitelj, predsednik Republike Slovenije 
Borut Pahor, ki je poleg ministra za 
javno upravo Boruta Koprivnikarja, 
državne sekretarke Martine Vuk, 
direktorja Urada RS za mladino dr. 
Petra Debeljaka ter predsednika Mla-
dinskega sveta Slovenije Tina Kam-
pla tudi podelil nagrade in priznanja. 
Natečaj, ki ga je letos že štirinajstič 
zapored razpisal Mladinski svet 
Slovenije je projekt, s katerim vsako 
leto izberejo najboljše prostovoljce. 
Namen projekta je pokazati, kako 
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koristno je prostovoljsko delo tako za 
prostovoljce, kot za družbo ter da si 
zasluži večji ugled in pozornost. Letos 
so med 220 prijavljenimi kandidati 
podelili nazive Naj prostovoljec in Naj 
prostovoljka v treh starostnih skupi-
nah, nazive Naj prostovoljski projekt, 
Naj mladinski projekt, Naj mladinski 
voditelj, Naj mladinska voditeljica ter 
priznanje za mednarodno prostovolj-
stvo  in priznanje za posebne dosežke 
v prostovoljstvu. Prav vsi izmed pri-
javljenih prostovoljcev pa so prejeli 
priznanja. Prejemnica priznanja je 
bila tudi naša sokrajanka iz Peč, ga. 
Ajda Lalić.
Ajdo Lalić smo na omenjeni natečaj 
prijavili starši otrok, ki so člani otroške 
dramske skupine, ki deluje v okviru 
Kulturnega in športnega društva Peče 
in združuje približno 30 otrok. Ajda 

skupino vodi in usmerja že od leta 
2011, pod njenim vodstvom je skupi-
na pripravila in odigrala že 5 predstav. 
V letu 2015 je bila to predstava Kdo je 
napravil Vidku srajčico, ki so jo otroci 
odigrali v domačih Pečah, s ponovi-
tvami v Moravčah in na Mlinšah. Prva 
predstava je bila humanitarnega zna-
čaja, zbirali smo sredstva za deklico s 
cerebralno paralizo. Poleg aktivne in 
ključne vloge v otroški dramski skupi-
ni KŠD Peče, pa je Ajda aktivna tudi 
na drugih področjih prostovoljskega 
dela. Je članica in predsednica KŠD 
Peče ter pobudnica in organizatorka 
številnih delavnic, predavanj, kultur-
nih, športnih  in humanitarnih do-
godkov pod okriljem društva. Deluje 
tudi v domačem prostovoljnem gasil-
skem društvu, pri Slovenski Karitas, 
Rdečem križu Slovenije, je članica 

prostovoljne ekipe prve pomoči. V 
času begunske krize se je aktivno 
vključevala v delo z begunci. Zaradi 
svoje predanosti prostovoljskemu 
delu, požrtvovalnosti, empatije, hkrati 
pa odločnosti, strogosti, nepopustlji-
vosti in vztrajnosti, se nam je predla-
gateljem  Ajda zdela tista oseba, na 
katere delo je vredno opozoriti tudi na 
nivoju državne mladinske organizaci-
je, ki spodbuja tovrstno udejstvovanje 
mladih. 
Ajdi čestitamo za prejeto priznanje, 
hkrati pa si želimo, da bi s svojo ener-
gijo še naprej bogatila našo lokalno 
skupnost.

Tadeja Žlebir Joger

LAS Srce Slovenije – napoved prvega razpisa

Lokalna akcijska skupina Srce Slovenije je s podpisom konzorcijske pogodbe 12. marca 2015 pričela z 
aktivnostmi za novo programsko obdobje 2014-2020, ki sledijo Uredbi o izvajanju lokalnega razvoja, ki ga 
vodi skupnost (Uredba CLLD). 
LAS Srce Slovenije, ki vključuje tudi občino Moravče, je tudi v novem programskem obdobju organiziran 
kot lokalno pogodbeno partnerstvo, ustanovljeno z namenom spodbujanja celovitega in uravnoteženega 
razvoja na območju Srca Slovenije po pristopu »od spodaj navzgor«, ob upoštevanju lastnih razvojnih 
potencialov in zmogljivosti, predvsem krepitve socialnega kapitala z aktivnim vključevanjem prebivalstva v 
skupno načrtovanje in odločanje o lastnem lokalnem razvoju.

Ključna podlaga za delovanje LAS v tem obdobju je nova Strategija lokalnega razvoja, ki opredeljuje skupno 
vizijo, cilje, prioritete in merljive kazalnike, ki jih želimo skupaj doseči do leta 2020. Pri tem je bistvenega 
pomena aktivno sodelovanje vseh zainteresiranih lokalnih deležnikov iz vseh treh sektorjev – javnega, 
ekonomskega in zasebnega. 

Tematska področja ukrepanja, ki jim morajo slediti projekti, podprti preko LAS, so:
1. Ustanavljanje novih delovnih mest
2. Osnovne storitve na podeželju
3. Varstvo okolja
4. Večja vključenost mladih, žensk in drugih ranljivih skupin na podeželju
Projekti se morajo umestiti vsaj v eno od teh področij in cilje posameznega področja. 

Predvidoma v mesecu septembru bo objavljen prvi javni poziv LAS Srce Slovenije za sofinanciranje 
projektov, ki bodo sledili Strategiji lokalnega razvoja LAS. Pisarna LAS svetuje in usmerja potencialne 
prijavitelje, zato vabljeni, da nas v primeru, da imate konkretno projektno idejo, kontaktirate (01 8962 
710, las@razvoj.si) 

Saša Ceglar Vidmar
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Pravice in dolžnosti lastnikov psov in mačk

Občina Moravče je 20. 6. 2016 v predd-
verju Kulturnega doma v Moravčah 
organizirala izredno zanimivo in koristno 
predavanje, na katerem so strokovnjaki z 
različnih področij odgovorili na najpogo-
stejša vprašanja lastnikov psov in mačk. 
Predavanje je bilo organizirano na pobudo 
Tomaža Longyke, prevajalca iz Gorice pri 
Moravčah, ki je dogodek tudi povezoval. 
Predavanja so se udeležili Vojko Jesenšek, 
gospodar Lovske družine Moravče, Dušan 
Hajdinjak iz Zavetišča za živali Repče, 
Trebnje, ter Janez Jecl in Nataša Jančar 
iz Policijske postaje Domžale. Vsak od 
povabljenih je obiskovalcem predstavil 
svoje delo in odgovarjal na vprašanja iz 
svoje stroke. Obiskovalcev je bilo glede na 
pomen tovrstnih informacij sicer malo, a 
vseeno smo prejeli veliko koristnih nasve-
tov in izvedeli marsikaj novega. Pa si po-
glejmo nekaj najpomembnejših vprašanj, 
ki so se pojavila, ter odgovorov nanje.

Kakšen problem v teh časih 
predstavljajo psi za lovce in divjad? 
Največji problem, ki ga psi povzročajo v 
gozdovih, je preganjanje divjadi. V skupini 
lahko več psov tudi ubije žival, medtem, ko 
mladiča ubije že en sam pes. Psov se po 
gozdovih ne bi smelo spuščati, še manj pa 
v mesecih, ko je v gozdovih več mladičev. 
Če lovec psa opazi pri preganjanju divjadi 
ali drugačnem škodljivem ravnanju, lahko 
lastnika (če ga pozna) najprej opozori, v 
skrajnem primeru pa prijavi na veterinar-
sko inšpekcijo. V nobenem primeru pa 
lovec psa ne sme več odstreliti, kot je bilo 
mogoče včasih.

Ali se občani še lahko obrnejo po 
pomoč lovca v primeru “milostnega 
strela” pri povoženi živali in podobno?

Nikakor. Lovci ne smejo več ustreliti niti 
psa, ki preganja divjad v gozdu, v naselju 
pa sploh ne. Streljanje izven lovišča je pre-
povedano. V okvir lovišča pa ne spadajo 
javne površine, naselja, 50m pas okrog 
naselja, kamnolomi, peskokopi ipd. 

Katero zavetišče pokriva občino 
Moravče?
Občino Moravče pokriva zavetišče Treb-
nje. Največ dela imajo z odlovom psov 
in mačk, včasih pa tudi kakšne druge 
živali. Po uvedbi čipiranja psov je med 
letom 2008 in 2013 število zapuščenih 
neoznačenih psov upadlo, od leta 2013 
pa znova narašča. V letošnjem letu je 30% 
več zapuščenih psov, kakor v enakem času 
lansko leto. 

Katera žival pa se smatra kot 
zapuščena?
Zapuščena je vsaka žival, ki se na neki 
površini znajde brez lastnika. Torej, tudi 
če neka žival pride na tvoje dvorišče, 
lastnika pa ni v bližini, je taka žival za-
puščena. Ob pojavu zapuščene živali je 
potrebno pravilno ukrepati. Na podeželju 
se sicer večinoma pozna lastnika in se ga 
obvesti, sicer pa se pokliče zavetišče, ki 
je pristojno za to območje, lahko pa tudi 
na veterinarsko inšpekcijo, policijo ali pa 
center za obveščanje. 

Kakšen je postopek obravnave živali, 
ko le ta pride v zavetišče?
V zavetišču najprej preverijo, če ima žival 
čip - ugotavljajo lastništvo zapuščene živa-
li. Zavetišča imajo dostop do centralnega 
registra psov. Lastnika se pozove, da žival 
prevzame, ob tem pa se tudi ugotavlja, ali 
je bila žival zapuščena namerno, ali je pri-
šlo do pobega ali nezgode. To se ugotavlja 

predvsem glede na oddaljenost od kraja 
bivanja lastnika in drugih okoliščin. Če 
pride do škodnega primera in ugotovitve, 
da je bila žival namerno zavržena, se lahko 
sproži različne ukrepe; odvzem živali, ka-
zen, obveščanje veterinarske inšpekcije. 
Če se ugotovi, da se je žival izgubila, ušla, 
torej ni bila namerno zapuščena, pa se 
lastniku zaračuna le stroške odlova in na-
mestitve, ni pa ukrepov s strani pristojnih 
organov. 

Kaj storim, če sem našel žival oziroma, 
če sem jo izgubil?
V obeh primerih je treba hitro ukrepati. Če 
se je žival pojavila na vašem dvorišču, je 
potrebno v 24 urah obvestiti zavetišče, da 
le to pride po žival. Če se vaša žival izgubi, 
pa pobeg prijaviš v največ 72 urah na pri-
stojno zavetišče ali veterinarsko postajo. 
V nekaterih občinah, se že obvešča tudi 
redarstvo, ki lahko odlovi lastniško žival 
na javnem mestu.

Kako je s sterilizacijami in kastracijami 
živali v zavetišču?
Zaradi preprečevanja nehotenega raz-
množevanja živali, v zavetiščih pred odda-
jo obvezno sterilizirajo vse psice in mačke, 
mačke tudi kastrirajo. Psov v zavetiščih za 
zdaj še ne kastrirajo.

Kako je z ugotavljanjem lastništva 
najdenih živali?
Pri psih in mačkah se najprej preveri, če 
ima žival čip in je vpisana v centralni regi-
ster. Še vedno je veliko nečipiranih psov, 
pri mačkah pa je ugotavljanje lastništva 
še večji problem. Po objavi na spletu, če 
se lastnik ne javi, se mačko kastrira ali 
sterilizira n vrne na mesto odlova, če je le 
to za žival varno. V nasprotnem primeru se 
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Iz naših krajev

zadrži v zavetišču in ponudi za oddajo.

Kako pa poteka čipiranje živali in kaj je 
njegov namen?
Psi morajo biti čipirani do starosti treh 
mesecev, takrat pa so tudi vneseni v cen-
tralni register psov. Ob čipiranju se psa 
običajno tudi cepi. Z vnosom v centralni 
register psov je omogočen boljši pregled 
nad cepljenjem psov proti steklini. Obstaja 
velik sum na to, da je v Sloveniji nečipira-
nih psov vsaj toliko, kot je čipiranih. Ker ti 
psi večinoma tudi niso cepljeni, obstaja 
utemeljen strah pred ponovno razširitvijo 
stekline, ki je v naših krajih sicer praktično 
iztrebljena. Najboljši način za ugotavljanje 
dejanskega stanja bi bilo sistematično 
pregledovanje vasi in ugotavljanje ali 
so psi čipirani in cepljeni. Ker bi bil to 
velik zalogaj, je za zdaj v veljavi ukrep, da 
moraš pri čipiranju mladiča navesti tudi 
čip in druge podatke matere. Pri mačkah 
čipiranje za zdaj še ni obvezno, je pa kori-
stno za primer, da se muca izgubi, saj je s 
čipom ugotavljanje lastništva občutnejše 
bolj enostavno. 

Našel sem žival brez lastnika in bi jo 
rad obdržal. Kaj naj storim?
V vsakem primeru se obvesti pristojno 
zavetišče. Sploh v primeru mačk se več-
krat zgodi, da je žival pri hiši že nekaj dni, 
tednov in se jo hrani, na koncu pa nihče 
ne želi več skrbeti zanjo. Če v predpisanem 
roku (24 ur) ne sporočiš, da se je k tebi 
zatekla tuja žival, si zanjo sam odgovoren. 
Tudi, če bi mačko rad obdržal, je priporo-
čljivo, da se pokliče pristojno zavetišče, ki 
žival pregleda, sterilizira in kastrira in jo 
lahko po želji vrne tebi. Pri najdbi pasjih 
mladičkov je problem malce večji, saj 
najdenega mladiča ne moreš čipirati brez 
podatkov o materi, ki pa jih seveda nimaš. 
Tudi v tem primeru se obrneš na pristojno 
zavetišče, ki izda potrdilo, da je bila žival 
najdena in je prišla iz zavetišča in se lahko 
žival nato čipira in cepi.

V zakonodaji se v zvezi  s prekrški, 
ki se tičejo predvsem psov, večkrat 
omenja “javni kraj.” Kaj pravzaprav je 
javni kraj?
Javni kraj ni vedno le prostor, ki je sicer 
v javni lasti (npr. cesta, park ipd.) ampak 
je tudi neograjeno zasebno zemljišče, ki 
je dostopno z javnega kraja. Torej, ki je 
bil na zasebnem zemljišču, npr. dvorišču, 
ugrizne nekoga, ki je na dvorišče stopil 
s ceste, se smatra, da je ugriznil človeka 
na javnem kraju, saj dvorišče ni bilo za-
ščiteno z ograjo, da človek ne bi mogel 
priti nanj. 

Kdo lahko rokuje s psom?
Pri rokovanju s psom je v prvi vrsti po-
membna dobra presoja glede moči in 
ostalih značilnosti psa in fizičnih sposob-
nostih skrbnika. Rokoval naj bi s psom, 
katerega lahko obvladaš. Po zakonodaji 
je prepovedano izročiti psa osebi mlajši 
od 16 let in osebam, ki niso opravilno 
sposobne (motnje v duševnem razvoju, 
duševne motnje ipd.). 

Kakšen je postopek po ugrizu psa?
Po ugrizu psa je (po nudenju prve pomoči 
in zdravstveni oskrbi poškodovanca) po-
trebno prijaviti dogodek na policijo in na 
veterinarsko službo. Policija izda globo, 
ki za pravno osebo, če je le ta lastnik psa, 
znaša 800€, za fizično osebo pa 200€. 
Za zdaj se tudi pri teh globah uveljavlja 
možnost takojšnjega plačila, ki višino 
globe razpolovi. Poleg tega je potrebno 
psa po navodilih veterinarske službe tudi 
nekajkrat pripeljati na pregled, ki pa je tudi 
plačljiv. Pozor! Ni vedno kaznovan lastnik 
psa, kaznovan je lahko tudi skrbnik psa! 

Šli smo na dopust in pustili psa v 
varstvu pri sorodnikih. V tem času 
je nekoga ugriznil. Kdo odgovarja za 
nastalo situacijo?
Za nastalo situacijo odgovarja sorodnik, 
pri katerem je bil pes v varstvu. Vsakdo, 
ki ima psa v nekem trenutku v posesti, 
postane njegov skrbnik. Lahko gre torej za 
primer, da se psa varuje med dopustom, 
lahko pa ga je neka oseba, ki ni formalni 
lastnik, le peljala na sprehod. V vsakem 
primeru je za kršitve odgovorna oseba, ki 
je bila v tistem trenutku skrbnik živali.

Ali bo pes po ugrizu še vpisan v 
register nevarnih psov?
Ni nujno. Nevaren pes je tisti, ki ogroža 
ljudi in živali zaradi svoje napadalnosti. 
Med nevarne pse se ne uvrščajo psi glede 
na pasme, ampak glede na dosedanje krši-
tve. Po ugrizu se preverijo individualno od 
primera do primera okoliščine ugriza. Pes 
je nevaren, če ugrizne nekontrolirano, brez 
povoda. Če je pes čuvaj, kar pomeni, da 
je na objektu tabla, ki navaja, da je objekt 
varovan s psom, ob ugrizu ni registriran kot 
nevaren, saj je ugriznil med varovanjem 
objekta, kar je njegova prvenstvena naloga. 
Torej, med nevarne pse se uvrstijo le tisti, ki 
so ugriznili nepredvideno in brez povoda.

Kakšne so moje dolžnosti kot lastnika 
psa, glede varovanja okolice pred 
mojim psom?
Pes mora biti vedno fizično omejen, 
bodisi je pripet na verigo, je v boksu ali 
pa je posest ograjena z vsaj 1,5m visoko 

ograjo. Na javnih krajih mora biti pes na 
povodcu. Torej, nikjer, kjer bi pes lahko 
prišel v stik z drugimi ljudmi, pes ne sme 
biti spuščen. 

Pes je bil spuščen na domačem 
dvorišču na katerega je prišel tujec. 
Pes je človeka ugriznil. Pri vhodu na 
dvorišče je tabla “Pozor, hud pes. 
Objekt varovan s psom.” Ali sem še 
vedno kazensko odgovoren?
Da. Še vedno niste zagotovili, da ljudje z 
javnega kraja ne bi morali dostopati do 
psa. Sicer postavitev opozorilnih tabel 
zmanjša odgovornost lastnika psa, je pa 
ne opere. Pes bi moral biti ali na verigi, ali 
pa za ograjo.

Na sprehodu je neznanec želel božati 
mojega psa, ki je bil na povodcu. 
Večkrat sem psa odmaknil in 
opozoril neznanca naj preneha s tem 
početjem. Ker početja ni prekinil, 
ga je pes ugriznil. Sem kazensko 
odgovoren kljub temu, da sem imel 
psa na povodcu in sem osebo večkrat 
opozoril na nevarnost?
Da. Pri kršitvah v zvezi z živalmi se večkrat 
srečamo s primeri, ko po zdravi pameti 
krivda ne bi bila na lastniku psa, vendar 
je po zakonodaji lastnik odgovoren za 
varovanje okolice pred svojim psom. Psa 
bi morali od takšnega človeka fizično od-
straniti, preden pride do nesreče. 

Kakšen pa je postopek oziroma krivda 
ob prometni nesreči, v katero je 
udeležen pes?
Če na cesti povoziš psa, je najprej po-
trebno poskrbeti seveda za primerno 
označitev cestišča oziroma odstranitev 
živali z njega. Predvsem v primeru, da 
je žival še živa in morda celo v mukah, 
je potrebno čimprej najti lastnika, ali pa 
poklicati najbližjo veterinarsko postajo, 
lahko pa tudi zavetišče. V primeru, da je 
na vozilu nastala škoda, se obvesti pristoj-
no policijsko postajo. Če ne vemo kdo je 
lastnik živali, se obvesti zavetišče, ki po 
žival tudi pride, če pa je žival že poginila 
pa pristojno higiensko službo. Za dogodek 
je kazensko odgovoren lastnik živali, ki ni 
poskrbel za ustrezno zaščito živali pred 
zunanjim okoljem. Dolžan je tudi poravnati 
škodo na vozilu. 

Kakšni pa so postopki glede mučenja 
živali?
Mučenje živali je kaznivo dejanje. Če se 
ugotovi, da je bila žival mučena, se lahko 
vloži tudi kazensko ovadbo na sodišče. Po 
novem zakonu spadajo pod mučenje živali 
tudi pasje borbe.
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V spomin

www.moravce. si

Mnogo prezgodaj nas je v 66. letu starosti 
zapustil naš dragi mož, oče, dedi, brat in stric 

FRANC SMRKOLJ
iz Krašc

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za izrečena sožalja, darovane svete maše, sveče 
in cvetje. Hvala g. župniku Kancijanu Čižmanu, pevcem in pogrebni 

službi Vrbančič za lepo opravljeno pogrebno slovesnost. 

Hvala tudi zdravniškemu in patronažnemu osebju ZD Moravče.

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Tako tiho, skromno si živel,
takšno tudi si življenje imel,
zdaj rešen vseh si bolečin,
za tabo ostal bo lep, a boleč spomin.

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 85. letu starosti 

sklenila naša draga mama, stara mama, sestra 
in teta 

PAVLA RAVNIKAR 
rojena Uštar, 

po domače Kržanova mama
iz Plesa 5 pri Moravčah

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem in sodelavcem za pomoč, izrečena sožalja, podarjeno 
cvetje, sveče ter svete maše. Zahvala podjetju Vrbančič za organi-
zacijo pogreba, hvala gospodu župniku Kancijanu Čižmanu za lepo 
opravljen pogrebni obred, hvala gospe Zupančič za lep poslovilni 
govor ter iskrena hvala patronažnima sestrama gospe Kristini in 

gospe Martini.

Hvala vsem, ki ste jo spremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče 
ni več tvojega smehljaja,
le delo tvojih rok ostaja.

26., 27. in 28. aVGUST 2016

povezovalca: NATALIJA VERBOTEN IN UROŠ BITENC  
Mladi Dolenjci  ansambel Smeh  ansambel Jureta Zajca
ansambel Svetlin  ansambel Štrajk in Darja Gajšek  Mladi Gamsi  
ansambel Namig  Gorenjski kvintet  Mladi Upi  Raubarji
Harmonk'n'roll  ansambel Poljanšek  ansambel Vžig   ansambel Dolinarji  
Grajski kvintet  ansambel Jug  SOS kvintet  ansambel Domačini  
Kvintet Do Jutra  ansambel Skrivnost  ansambel Ideja  ansambel Gregorja Kobala  
skupina Bojsi  Kumske punce in še mnogi drzni tekmovalci bodo z nami

PETEK PREMIERA   vlado pilja    YUbox   LUSTERDAM   MATES

narodno zabavna

GLASBA
TOP ŠIT

IGRE
ŠPAS 'N'

RUN
ŠPASNA

KULLLINARIKA

občina moravče

V Logu pri Moravčah prodam 
njivo v velikosti 8668 m2. Cena 
je 3.5 eur/m2.

Tel 040 690 966

MALI OGLASI

Na kakšen način lahko psa prevažam 
v vozilu?
Pes mora biti v avtu zaščiten pred nenad-
zorovanim gibanjem po vozilu, ki je lahko 
nevarno tako za žival, kot tudi za voznika. 
Po zakonodaji zadošča primeren varno-
stni pas za pse; oprsnica, ki se pripne v 
vtič za varnostni pas. Pri izbiri primerne 
oblike zaščite med prevozom je seveda 
potrebno upoštevati tudi velikost živali. 
Za večje pse oprsnice niso najbolj varne 
in primerne, zato naj bodo nameščeni v 
boksih. Mačke se prevažajo v temu name-
njenih košarah. 

Kakšni so najpogostejši primeri kršitev 
v zvezi z živalmi na območju občine 
Moravče?
Največ je ugrizov, raznih sporov glede 
uporabe povodca ipd., ter motenja po-
sesti (pes se sprehaja po tujih zemljiščih 
ipd.). Sicer v naši občini ni veliko kršitev, 
na območju Domžalske občine pa je bilo 
samo v letu 2015 izrečenih približno 60 
ukrepov.

Predavanje povzela: Ajda Lalić
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Cenitve in popravila avtomobilskih škod 
vseh blagovnih znamk (kasko zavarovanje).

Zavarovalnica Triglav• 
Zavarovalnica Maribor• 
Zavarovalnica Generali • 
Zavarovalnica Adriatic Slovenica• 
Zavarovalnica Tilia• 
Zavarovalnica ERGO• 
Zavarovalnica Grawe• 

KRULC d.o.o.
Cesta heroja Vasje 8
1251 Moravče
Tel.: 01/7231/200 
www.nissan-krulc.si
servis@nissan-krulc.si
zdravko@nissan-krulc.si

NOVO
popravila vseh znamk vozil • (servisiranje, 
popravila zavor, menjava olja, filtrov, akumulatorjev...)
priprava vozila za tehnični pregled• 
polnenje in vzdrževanje klimatskih naprav• 
premontaža gum• 
optične nastavitve podvozij• 
ročno pranje in notranje čiščenje vozil• 
poliranje vozil• 

NUDIMO VAM

TIRALMONT d.o.o. 
Dole pri Krašcah 10/B, 1251 Moravče
PE Ljubljanska cesta 45d, 1241 Kamnik
tel.: 01/722 88 71, 041/60 28 60
info@tiralmont.si
www.tiralmont.si

IZDELAVA IN MONTAŽA
ALU in PVC okna * vrata * zasteklitve 

* dvižna garažna vrata * senčila * 
police * požarna in kovinska vrata * 

Oglasi

STATISTIČNO  
NEVERJETNA PONUDBA

OMEJENA PONUDBA NOVIH IN SALONSKIH VOZIL NISSAN*

Avtohiša Koncesionar - Vzorčna ulica xx - 1234 Vzorčnigrad - Tel: 01 345 67 89 - www.nissan-koncesionar.com

Kombinirana poraba goriva: 7,4-3,5 l/100 km. Emisije CO2: 169-90 g/km. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. 

*Posebna ponudba se nanaša na vsa nova in salonska vozila Nissan iz zaloge in traja do 30. julija oz. do razprodaje zalog. Več na nissan.si. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Slika je simbolna.

OGLAS_KONCES_RANGE_JUL16_A5.indd   1 12/07/16   09:58

KRULC d.o.o., Cesta heroja Vasje 8, Moravče, tel: 01 7231 200 ali 01 7231 143, www.nissan-krulc.si, e-mail: nissan@nissan-krulc.si

julij 2016 23



Oglasi

tečaJI CPP: 8.8., 22.8., 5.9., 26.9.2016 
tečaJ za izpit za traktOr: vpisujemo za 

jesenske termine
tečaJ za izpit-čOln: 9.8., 13.9. akcijska cena: 140,00

IzkOrIStIte POPUSte – primerjajte cene in zaupajte naši kakovosti

 tečaj cpp -40% 

 ure vožnje v PaketU:  20,00 (POlO) in 21,00 (GOlF)  
Prijave: 031/209–501 ali avtosola.loncar@siol.net

Oprijem z obèutkom.

R

Velika izbira zlatega in srebrnega nakita• 
Popravilo rabljenega nakita• 
Odkup in predelava zlatega in srebrnega nakita• 
Izdelava poročnih prstanov• 
Izdelava nakita po vaših željah• 
Prodaja naložbenega zlata• 
Nizanje ogrlic• 

ALU in PVC VRATA IN OKNA

Branko Peterka s.p.
Šlandrova 9a, 
1251, Moravče, Slovenija
Tel:   01/ 7232 - 868
Gsm: 041/ 753 - 617
peplast@siol.net

Brizganje plastičnih mas - PVC ograje - Rolete - Žaluzije - Tende - Komarniki - Garažna vrata

Bogat izbor 

vhodnih vrat!

www.peplast.si

avtošola lončar d.o.o.
Slamnikarska cesta 3b
1230 Domžale

Cesta na Grmače 16, Moravče, 

tel. 01 7231 868

Ulica Mire Pregelj 4, Litija, 

tel. 01 8995 393

barve, laki

fasade - svetovanje

laki za parket

strokovnjaki za
mešanje AVTOLAKOV
avtokozmetika - SONAX
peleti, plin
stiropor EPS za fasade, tlake in strehe

VELIKA SPOMLADANSKA AKCIJA!!!

               NASPROTI
TRGOVINE HOFER
          NA VIRU

NOVA

TRGOVINA

ZA DOM

mešanje lakov za DELOVNE in 
KMETIJSKE STROJE

051 647 602 08 205 62 58

5% POPUST S TEM OGLASOM*

*Popusti se ne seštevajo med seboj.
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